
Tisztelt Képviselő-testület! 

Az elmúlt negyedévet továbbra is a járvány határozta meg. A most életbe lépő rendelkezések 

ugyan lehetőséget adnak az egyházi szertartások megtartására, de a legtöbb egyház inkább nem 

tartja meg nyilvánosan. Az egyházak online lehetőségeket is biztosítanak. 

A hagyományos karácsonyi ünnepkörben szerencsére még lehetett nyilvános szertartásokat 

tartani, így például az adventi, valamint a karácsonyi éjféli miséket is meg lehetett tartani. 

A hivatal szintjén a 2020. évi egyházi támogatások lebonyolítása folyamatos, a 

szerződéskötések, teljesítések, elszámolások folyamatosan történnek. 

Az Önkormányzat elfogadta a 2021. évi költségvetését, melyben meghatározta az egyházaknak 

nyújtandó támogatási összeget is. Ez az összeg az elmúlt évek során folyamatosan csökken. Míg 

2019-ben 35 millió forint volt, 2020-ban 20 millió forint (ami év közben 6,25 millió forintra), a 

2021 évi költségvetésben ez a támogatás mindössze 5 millió forint. Ez azt jelenti, hogy a két év 

alatt az egyházaknak nyújtott támogatás csökkenése 70%. Ilyen radikális támogatáscsökkenése 

nem volt az egyházaknak Újbudán, így komoly kihívást jelent, hogy miként lehet ezt a forrást 

elosztani. Az idei évben az egyházi fenntartású óvodáknak is 70%-kal csökkent az 

önkormányzati támogatása. 

Több egyeztetésen vettem részt a kerületben működő egyházi fenntartású óvodákról. Két 

nagyobb volumenű projekt körvonalazódik, az egyik a Római Katolikus egyház keretében a Don 

Bosco Óvodával kapcsolatos, míg a másik az Evangélikus egyház keretében, fenntartásában újan 

megépülő óvodával kapcsolatos. Mind a két projekt megvalósulása nagy lépés lehetne a kerület 

óvodai ellátó rendszerében. Bízok benne, hogy a közeli jövőben már a képviselő-testületi 

döntések is megszülethetnek ezzel kapcsolatban. 

A minden évben megrendezendő januári hagyományos találkozó az egyházak vezetőivel 

egyelőre nem lett megtartva. Ugyanakkor az őszi Eucharisztikus Világkongresszus megtartása, 

illetve az azon eseményen részt vevő Ferenc pápa látogatása előtt, remélem, létrejöhet egyeztetés 

az egyház képviselőivel, hogy a nagy horderejű programok miként érinthetik Újbudát. 
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